
Zápis č. 6/2023 

z jednání výboru pro rozvoj  

konané dne 21. 6. 2023 

 

Přítomni: Mgr. Marek Jan – předseda, Mgr. Ibehejová Jana, Mgr. Malý Michal, Ing. Olyšar Petr, Ing. 

Kyzlink Vít, Ing. Ježek Libor, Mgr. Petrovský Ondřej, Ing. Paleček Tomáš, Bc. Kocumová Zuzana, 

Kašparová Jaroslava a MVDr. David Nejedlo.  

 

Omluveni:  

Neomluveni:   

Pozvaní/hosté:  Mgr. Šárka Prachařová – náměstkyně primátora 

                             Mgr. Jiří Šolc – náměstek primátora 

                             Ing. arch. Ing. Jiří Janďourek – náměstek primátora 

                             Ing. Jiří Louda, PhD. – strategický dokument 

                            Bc. Leoš Vašina – odbor ekologie 

                            Ing. Lucie Sládková – vedoucí odboru ekologie a veřejného prostoru 

 

 

1.   Úvod 

Předseda výboru pan Mgr. Jan Marek přivítal všechny přítomné na dalším zasedání výboru pro rozvoj. 

Výbor se sešel v počtu 11 členů a byl prohlášen za usnášeníschopný. 

Proběhlo hlasování o schválení návrhu programu zasedání. 

 
Hlasování: 
Pro: 11 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 

Členové výboru tak odhlasovali program jednání ve znění:                     

 
Navrhovaný program: 
 

1. Úvod  

 
2. Memorandum o společném zájmu a postupu ve věci záměru výstavby a provozu 

kompostárny v k.ú. Chotyně  
 



3. Materiály předkládané do 6. ZM  
 

- Schválení Adaptační strategie pro Liberec 
- Přijetí dotace na realizaci projektu "Iniciace komunitní energetiky pro město Liberec" z 

programu Horizont 2020 
 

4. EKOFOND - návrh na přidělení dotací z dílčího fondu Ekofondu Dotačního fondu SML 

 

5. Schválení postupu a harmonogramu v rámci projektu "Rekonstrukce a stavební úpravy 

Městského plaveckého bazénu v Liberci"  

 

6. Diskuze  

 

Návrh úpravy programu byl tak výborem přijat. 

 

 

 

2. Memorandum o společném zájmu a postupu ve věci záměru výstavby a provozu 
kompostárny v k.ú. Chotyně  

 

Na základě doporučení Rady architektů město přistoupilo ke zpracování urbanistické 
zastavovací studie sběrného dvora RE-USE bazaru a kompostárny v lokalitě Londýnská. Záměr 
vybudování komplexu nového sběrného dvora, RE-USE bazaru a kompostárny schválilo na svém  
zasedání Zastupitelstvo města Liberce. Dále byly podniknuty další kroky v přípravě projektové 
dokumentace na vybudování sběrného dvora, RE-USE bazaru a kompostárny, včetně posouzení vlivu 
záměru na životní prostředí (proces EIA). 
Statutární město Liberec dlouhodobě usiluje o zřízení koncového zařízení na likvidaci biologicky 
rozložitelných komunálních odpadů. 
Pro představu, jak je nyní na území města nakládáno s tímto biologicky rozložitelným odpadem (dále 
jen BRO) uvádíme, že v současné době statutární město Liberec prostřednictvím svozové společnosti 
FCC Liberec s.r.o. nakládá s BRO, které vybere od občanů v rámci sběru do tzv. „hnědých BIO 
popelnic“, dále jsou od občanů vybírány na sběrném dvoře v ul. Ampérova, sběrném místě v ul. Dr. 
M. Horákové a v neposlední řadě také v rámci jarního a podzimního sběru bioodpadů do 
velkoobjemových kontejnerů. BRO se následně převáží do kompostárny společnosti SAP Mimoň, 
spol. s r.o., kde se dále zpracovává. 
Již v roce 2017 schválilo Zastupitelstvo města Liberce záměr, že v areálu deponie v ulici Londýnská 
bude zbudován sběrný dvůr spolu s RE-USE bazarem a kompostárnou. 
Tedy současným záměrem všech stran Memoranda je zřídit na ploše deponie v Londýnské ulici 
bioplynovou stanici. Statutární město Liberec zde i nadále chce vybudovat sběrný dvůr a RE-USE 
bazar. 
Jelikož BRO ze zeleně by nemohlo končit v bioplynové stanici, kde by se převážně zpracovával 
gastroodpad a případně rozložitelné kaly a protože ZM schválilo záměr výstavby bioplynové stanice v 
areálu deponie Londýnská, je tímto předkládáno náhradní řešení umístění kompostárny do jiné 
lokality. 
Oba projekty, jak přípravy výstavby bioplynové stanice, tak výstavby kompostárny, by si neměly 
konkurovat a mohou být připravovány souběžně. 
Jednalo by se o výstavbu a provoz kompostárny na pozemcích SML, které město Liberec vlastní 
nejenom v katastru města, a to k. ú. Růžodol 1, ale také v k. ú. Chotyně. 
Na těchto pozemcích u obce Chotyně se původně nacházela skládka komunálního odpadu, která je v 



současné době po vyčerpání kapacity již uzavřena a rekultivována (CHOTYNĚ I a CHOTYNĚ II). 
Statutární město Liberec si předběžně nechalo vypracovat investiční záměr revitalizace areálu bývalé 
skládky odpadů na areál pro nakládání s bioodpady. Výhodou této lokality je, že je umístěna v blízké 
dojezdové vzdálenosti od Liberce a zařízení by mohly využívat i okolní obce. Kompostárna by měla 
sloužit jako zařízení pro zpracování BRO a odpadů ze zeleně, vznikajících při údržbě zelených ploch 
města a na nemovitostech občanů. 
Tímto je členům výboru předkládáno nově upravené Memorandum o společném zájmu a 
postupu ve věci záměru výstavby a provozu sběrného dvora a nové kompostárny v k. ú. Chotyně 
a poté Zastupitelstvu města Liberce ke schválení. Partnerem SML by zůstala pouze 
spol. Mateo Solutions a.s., jejímž 100% vlastníkem je společnost Severočeské vodovody a kanalizace, 
a.s.  
Z Memoranda dále byly odstraněny veškeré zmínky o navážení kalů z ČOV. Do zařízení by tak 
měly být naváženy pouze biologicky rozložitelné odpady. 
 
K uvedenému bodu zasedání bylo několik dotazů: 
 

- dotazy vznesli členové p. Marek, p. Petrovský a paní Kašparová 

- na většinu dotazů bylo odpovězeno a na zbývající dotazy odpoví provedená studie 

proveditelnosti  

 

Hlasování: 
Pro: 7 hlasů 
Proti: 2 hlasy 
Zdrželo se: 1 hlas 

 

Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje k odsouhlasení: 
-uzavření Memoranda o společném zájmu a postupu ve věci záměru výstavby a provozu 
sběrného dvora a nové kompostárny pro statutární město Liberec, mezi statutárním městem 
Liberec a společností Mateo Solutions a.s., IČO 09218807, se sídlem Přítkovská 1689/14, 
Trnovany, 415 01 Teplice 
 

 

3. Materiály předkládané do 6. ZM  
 

- Schválení Adaptační strategie pro Liberec 
 

Dr. Louda (koordinátor adaptační strategie za SML) představil členům výboru finální verzi Adaptační 

strategie na změnu klimatu statutárního města Liberec (dále jen AS), kterou zpracovala firma ASITIS 

ve spolupráci s Ústavem výzkumu globální změny Akademie věd ČR. AS bude schvalována na 

červnovém zastupitelstvu. Členové výboru měli možnost se již dříve s AS seznámit na dvou 

projednáních (pro veřejnost a pro zastupitele), rovněž byl dokument AS vč. příloh i presentace od Dr. 

Loudy zaslán dopředu emailem. Vzhledem k nabitému programu jednání výboru byla AS představena 

jen stručně.  

Hlavním cílem adaptace na změnu klimatu v Liberci je snížení zranitelnosti města a jeho obyvatel na 

dopady klimatické změny. Za tímto účelem byla zpracována AS, její pořízení bylo financováno z tzv. 

Norských fondů. Na základě identifikace a zhodnocení rizik plynoucích z dopadů klimatických změn, 



mapování zranitelnosti města a využití znalosti místních aktérů, resp. odborné veřejnosti byly 

stanoveny hlavní priority a cíle města v oblasti přizpůsobení se změnám klimatu a následně byla 

v rámci AS navržena adaptační opatření a úpravy procesů v rámci magistrátu tak, aby bylo možné cílů 

adaptace efektivně dosáhnout.  

V rámci analytické části byla identifikována hlavní rizika, analyzována zranitelnost, popsán současný 

stav a predikován budoucí vývoj. Součástí analytické části je celá řada mapových podkladů, mj. bylo 

provedeno letecké snímkování území města (cílem bylo identifikovat tepelné ostrovy, analyzovat 

vitalitu zeleně a vytvořit digitální model reliéfu a povrchu). 

V návrhové části byla formulována vize města ve vztahu k adaptaci na změnu klimatu a stanoveny 

strategické cíle pro 5 hlavních oblastí: 

1/ Zeleň a příroda 

2/ Vodní režim 

3/ Energie, doprava a odpady 

4/ Systémová opatření, osvěta a environmentální vzdělávání 

5/ Zdraví a ochrana obyvatel. 

Každý strategický cíl pak obsahuje 2-6 specifických cílů, přičemž pro každý specifický cíl byly v rámci 

AS navrženy projekty a aktivity vedoucí k naplnění těchto cílů. Prioritní projekty pro každý specifický 

cíl, které by měly být realizovány v nejbližších 5 letech, jsou pak detailněji a konkrétně rozepsány 

v Akčním plánu, který bude každoročně aktualizován. 

V implementační části je popsáno, jak bude docházet k aktualizaci Akčního plánu i samotné AS, vč. 

monitorovacích indikátorů. Součástí je také návrh implementační struktury AS, která povede 

k naplnění vytyčených cílů. 

 

Dotazy:  

- p. Ježek – to je model na 80 let? Víte, že to takto bude fungovat? 

Odpověď: Analýzy vychází z výběru komplexních klimatických modelů  EURO-CORDEX. Projekt 

CORDEX (http://wcrp-cordex.ipsl.jussieu.fr/) je momentálně nejvýznamnějším výzkumem v oblasti 

regionálního modelování dopadů změny klimatu. Výsledky tohoto modelování jsou celosvětově 

využívány jako vstupy pro studování klimatické změny a jejích dopadů, a to vč. využití Mezivládním 

panelem pro změnu klimatu (IPCC), který pravidelně vydává tzv. hodnotící zprávy, jež jsou obecně 

uznávaným zdrojem informací a dat v této oblasti. Odhady uvedené v AS vychází z tzv. vyššího 

emisního scénáře (RCP8,5), který předpokládá nárůst globálních emisí oxidu uhličitého. Tento scénář 

je  ale  v  současné  době  překračován,  protože  lidstvo  vypouští  více  skleníkových  plynů,  než  se 

očekávalo. Proto je níže popsané predikce nutné brát jako konzervativní předpoklad očekávatelných 

změn. Je však pravděpodobné, že rozsah změn bude ještě vyšší, zejména po roce 2050. 

 

Hlasování: 
Pro: 11 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 



Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje ke schválení: 
-  dokument Adaptační strategie pro Liberec 

 

- Přijetí dotace na realizaci projektu "Iniciace komunitní energetiky pro město Liberec" z 
programu Horizont 2020 
 

V rámci výzvy "Pilot Cities", kterou město podalo do programu Horizont 2020 v rámci konsorcia 
českých partnerů, byla získána dotace na řešení optimálního nastavení komunitní energetiky pro 
město Liberec. Výše dotace činí 1 mil. EUR (bez vlastního spolufinancování, dotace činí 100 % 
nákladů). 
Obsahem projektu bude optimální nastavení (technologické, legislativní atd.) komunitní energetiky 
pro město Liberec. Současně bude řešena i doména udržitelné mobility (dobíjecí infrastruktura pro 
elektromobilitu) a komunikační platforma s cílem efektivní komunikace se všemi stakeholdery, členy 
komunity, osvěta a vzdělávání, aktivizace potenciálních členů komunitní energetiky. Statutární město 
Liberec získá finanční prostředky na osobní náklady (energetičtí manažeři, komunikátoři s veřejností), 
na zpracování analytických podkladů a navržení online komunikační platformy. 
Projekt bude realizován v rámci konsorcia čtyř partnerů: Statutární město Liberec (koordinátor 
konsorcia/projektu a hlavní příjemce dotace); Teplárna Liberec, a.s.; Technická univerzita v Liberci a 
LEEF Technologies, s.r.o.  
Město, jakožto hlavní příjemce dotace, obdrží postupně v průběhu dvou let trvání projektu ve třech 
splátkách celkem 1 mil. EUR (viz Příloha č. 1: Smlouva o poskytnutí dotace), z čehož 600 000 EUR 
přerozdělí mezi tři zbývající partnery podle dohodnutého platebního schématu. 
 
Platební schéma je stanoveno Smlouvou o poskytnutí dotace následovně: 
- 35 % celkové dotace po podpisu smlouvy 
- 35 % po schválení průběžné monitorovací zprávy za období 1. - 12. měsíc realizace projektu 
- 30 % po schválení závěrečné monitorovací zprávy za období 13. - 24. měsíc realizace projektu. 
Smlouva o poskytnutí dotace je podepsána pouze mezi poskytovatelem a statutárním městem 
Liberec jakožto hlavním příjemcem, proto vztahy mezi partnery v rámci konsorcia budou upraveny 
konsorciální smlouvou (viz Příloha č. 4: Konsorciální smlouva). Tato smlouva upravuje práva a 
povinnosti konsorcia, a to v návaznosti na smlouvu o poskytnutí dotace, která tvoří přílohu 
konsorciální smlouvy. 
 

Hlasování: 
Pro: 11 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 

 

Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje ke schválení: 
- podpis konsorciální smlouvy 

           a bere na vědomí:  

- přijetí dotace pro projekt "Iniciace komunitní energetiky pro město Liberec" z programu 
Horizont 2020 v celkové výši 1 mil. EUR 

 

 

 

 

 



4. Ekofond 
 
 
Do uzávěrky lhůty pro podání žádostí o poskytnutí dotací z Ekofondu, tedy do 8. 6. 2023, 15.00. hod. 

bylo přihlášeno celkem 18 projektů.  Jeden projekt nebyl podán v požadovaném termínu v systému 

Grantys, žadatel žádost neodeslal ke kontrole; projekt byl pouze ve fázi rozpracovanosti. Jedná se o 

projekt „Klubovna“ žadatele Asociace TOM ČR, TOM 20507 Radovánka Liberec. Druhým vyřazeným 

projektem je žádost „Jeden den včelařem“ žadatele Ing. Tomáše Moravce jelikož projekt má být dle 

žádosti zcela realizován mimo vymezené území dle vyhlášení programu – bod „B“ – omezení 

podpory.  

U dvou projektů došlo k úpravě uznatelných výdajů projektu, respektive výše dotace dle čl. 5.13 

Statutu DF SML. Jedná se o projekty č. 15 „Komunitní dětský den v Zahradě“ žadatele Spolek Dětská a 

projekt č. 16 „Dílna Zauhlovačky - re-use centrum nábytku, otevřená dílna“ žadatele AvantgArt, z. s.  

Celkem 16 projektů bylo (je) možné hodnotit. Bodové ohodnocení vychází z kritérií hodnocení ve 

vyhlášení programu. Dvanáct projektů je evidováno v programu Ekologie a zeleň a čtyři projekty byly 

podány do programu Odpady.  

V programu Ekologie a zeleň je dle vyhlášení programů možno rozdělit 1000.000 Kč, v programu 

Odpady 200.000 Kč. Celkový požadavek na dotaci dosáhl 1.010.027 Kč. Z Ekofondu je možno rozdělit 

celkem 1.200.000 Kč.  

Pokud by bylo přesunuto „chybějících“ 12.900 Kč z programu Ekologie a zeleň do programu Odpady, 

bylo by možné rozdělit všem žadatelům dotaci v požadované výši. V opačném případě je možné všem 

žadatelům v programu Odpady dotaci plošně o určité procento snížit nebo např. vyřadit projekt, 

který získal nejméně bodů, aby původně navržená alokace v programu Odpady stačila k rozdělení 

dotací ostatním žadatelům v požadované výši. Jiné řešení Statut DF SML v podstatě nedovoluje. Viz 

výše citované články 5.15 a 5.16 a také články 9.1 a 9.2: „V případě, že v průběhu hodnocení došlých 

žádostí bude hodnotícím orgánem navrženo plošné snížení výše dotace oproti požadavkům žadatelů z 

důvodů nedostatečné finanční alokace pro vyhlášený program, správce programů dílčího fondu může 

vyzvat žadatele k vyjádření, zda dotaci v navrhované výši přijme a zda bude za podmínky snížení 

dotace realizovat projekt v plné míře dle předložené žádosti a jejích příloh, nebo zda se snížením 

požadované dotace dojde i ke snížení celkových uznatelných výdajů projektu, úpravě rozsahu projektu 

(parametrů projektu) a struktury rozpočtu projektu. Pokud žadatel využije možnost požádat o snížení 

uznatelných výdajů projektu, úpravu rozsah projektu (parametrů projektu) či změnu struktury 

rozpočtu dle předchozího odstavce, posoudí správce programů dílčího fondu, zda není požadovaná 

změna v rozporu s podmínkami vyhlášeného programu nebo nemá dodatečný dopad na provedené 

bodové hodnocení.“ 

Dotazy:  

- P. Petrovský: Dramacentrum bezejména, projekt se mi nelíbí, mrhání peněz a nehorázná 
drzost podat takový projekt jako žádost o podporu. 

Projekt formálně splnilo požadavky na žádost o dotaci. 
 

- Pí. Kocumová: v jedné žádosti je požadavek na pokyrtí pobytu v 5 hvězdičkovém hotelu a to 
máme schválit? Kde je ta chvíle říci, že to nechceme? 

Projekt formálně splnilo požadavky na žádost o dotaci. V budoucnu bude nutné z takových důvodů 
upravit kritéria úspěšného získání dotace. 
 



Hlasování: 
Pro: 11 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 

 
Usnesení: „Výbor pro rozvoj doporučuje ke schválení: 

- návrhu na přidělení a nepřidělení dotací i dílčího fondu Ekofondu Dotačního fondu SML 

takto:  

1.  

v souladu s článkem 5.16 Statutu Dotačního fondu SML s přesunem finančních prostředků mezi 

vyhlášenými programy takto: 

1.1 z programu 1.1 Ekologie a zeleň nerozdělené prostředky ve výši 12.900 Kč přesunout do programu 

1.2 Odpady  

1.2 s navýšením alokace vyhlášeného programu 1.2 Odpady takto: program 1.2 Odpady na celkový 

objem finančních prostředků 212.900 Kč. 

2. 

2.1 v rámci vyhlášení programu Ekologie a zeleň  

a) s poskytnutím dotací v celkové výši 797.133 Kč žadatelům jmenovitě uvedeným v příloze č. 1 

b) s uzavřením veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s žadateli uvedenými jmenovitě v příloze č. 

1 podle vzorové veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z Ekofondu  

2.2 v rámci vyhlášení programu Odpady 

a) s poskytnutím dotací v celkové výši 212.900 Kč žadatelům jmenovitě uvedeným v příloze č. 2 

b) s uzavřením veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s žadateli uvedenými jmenovitě v příloze č. 

2 podle vzorové veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z Ekofondu  

3.  

v rámci vyhlášení programů Ekologie a zeleň s neposkytnutím dotací žadatelům jmenovitě uvedeným 

v příloze č. 3 

 

Výbor pro rozvoj zároveň upozorňuje radu města na nutnost úpravy hodnocení projektů – kvality 

projektů a striktnější definicí uznatelných a neuznatelných výdajů s dalším určením a lepším 

vymezením konkrétních finančních limitů na určité typy výdajů či omezení určitých typů projektů. 

 
 

5. Schválení postupu a harmonogramu v rámci projektu "Rekonstrukce a stavební úpravy 

Městského plaveckého bazénu v Liberci"  

 

Schválení postupu a harmonogramu v rámci projektu „Rekonstrukce a stavební úpravy Městského 
plaveckého bazénu v Liberci“. Rada Města na svém zasedání dne 21. 3. 2023, schválila přípravu 
otevřeného zadávacího řízení. Veřejná zakázka bude zadávána v otevřeném nadlimitním řízení s 



předpokládanou hodnotou 1 074 200 000 Kč bez DPH (1 299 800 000 Kč vč. DPH) a následný postup 
prací se bude řídit předloženým harmonogramem. 
 
Stavba krytého plaveckého bazénu byla realizována v počátku 80-tých let minulého století (otevřen v 
roce 1984). Původní sportovní zařízení obsahovalo 50m plavecký bazén se skokanskou věží, dětský 
výukový bazén, dvě samostatné klasické sauny. Z nesportovních aktivit obsahoval ještě gastroprovoz. 
Všechny tyto prostory slouží svému účelu do současnosti. 
 
Za dobu existence proběhlo několik úprav a dostaveb. Byly instalovány dvě vířivky a otevřená 
posilovna. Zásadními úpravami byla realizace dvojice tobogánů vč. přístavby jejich dojezdů (v roce 
2006) a přístavba v jižní části objektu (zahrnující plavecký 25m bazén, potápěčskou věž, skluzavku a 
dětské saunové centrum) realizovaná v roce 2012. V objektu bylo dále zprovozněno fitcentrum, 
relaxační R-klub a provozovny služeb a drobného prodeje. 
 
Původní objekt, vzhledem ke svému stáří, nese značné stopy opotřebení a průběžně se objevují 
problémy provozní i legislativní (objekt nesplňuje nově aplikované zákony, vyhlášky a požadavky). 
Při znalosti doby provozování (téměř 40 let), informací o provozu, nákladech na údržbu, vytápění a 
potřebě provozování objektu Městského plaveckého bazénu Liberec (dále MPBL) a v souladu se 
současnými nároky obyvatelstva na celkovou úroveň tohoto typu zařízení, bylo rozhodnuto zpracovat 
koncepční studii, která by popsala stav objektu a navrhla řešení. 
 
Rada města Liberce uložila a schválila uzavření smlouvy se společností CODE, spol. s r.o. Pardubice o 
zpracování koncepční studie „Rekonstrukce a stavební úpravy Městského plaveckého bazénu v 
Liberci“. Studie konstatovala, že objekt bazénu vykazuje velké množství závad a nedostatků. Ocelové i 
betonové nosné konstrukce mohou v omezeném čase dále sloužit svému účelu, nicméně je nutné v 
dohledné době zahájit sanační práce. Za špatný až havarijní stav označila některé části střešního 
pláště. Zásadně nedostatečné jsou také tepelně technické parametry obvodového pláště budovy a 
neexistence rekuperace tepla. Studie dále označila nevyhovující rozvody a zařízení vzduchotechniky, 
elektroinstalace, vytápění i zdravotní techniky a částečně i úpravny bazénových vod. Dle současné 
platné legislativy stávající objekt jen těžko splňuje některé parametry hygienických předpisů a 
požární bezpečnosti. Z pohledu požadavků osob se sníženou schopností pohybu a orientace je objekt 
v dnešní době zcela nevyhovující. Studie dále konstatovala, že s přihlédnutím k době provozování a 
výše uvedeného je patrné, že je nutné přistoupit k celkové rekonstrukci a modernizaci objektu tak, 
aby splňoval současně platné předpisy a požadavky z hlediska optimalizace provozu, fyzikálních, 
technických a technologických předpisů i norem a legislativních požadavků. Studie dále navrhla i 
způsob a objem rekonstrukčních prací, zmínila požadavek na oddělení provozu 25m bazénu během 
rekonstrukce. 
 
V rámci projekčních příprav se pravidelně scházel při projednávání a stanovení postupů Výrobní 
výbor sestavený pro účel efektivní koordinace jednotlivých částí projektu. Účastníky Výrobních 
výborů (později rozšířené na malé a velké) byly zástupci zadavatele, zhotovitele, supervizora, 
provozovatele a projektem dotčených osob či společností. 
Za zadavatele, tedy statutární město Liberec, byli účastníky Výrobních výborů zástupci politické 
reprezentace (včetně primátora města, jeho náměstků a radních města) a pracovníci jednotlivých 
odborů Magistrátu města (odbor majetkové zprávy, ekonomický odbor, odbor kanceláře architekta 
města, odbor kultury, sportu a cestovního ruchu). 
Významným bodem, který řešil realizační tým (malý Výrobní výbor - SML a A11) bylo posouzení 
oddělení objektu 25m bazénu (přístavby) od stávajícího prostoru plaveckého 50m, za účelem 
samostatného provozu 25m bazénu během celkové rekonstrukce stávající budovy 50m bazénu, tedy 
úvaha o zachování provozu 25m bazénu alespoň pro výukové a sportovní plavání. 
Po projednání v malém Výrobním výboru a následně po předložení do velkého Výrobního výboru, 
kam projektant a jeho realizační tým předložili tuto výše uvedenou problematiku s řadu 



komplikovaných otázek i s dopadem do financí a časové osy, bylo 29. 6. 2020 navrženo tuto variantu 
nerealizovat.  
Do celého provozu je přístup pro veřejnost zajištěn přes společné (pro oba provozy) šatny 
(veřejnost a zaměstnanci), sprchy a sociální zařízení (veřejnost a zaměstnanci), přístup zdravotnické a 
záchranářské služby včetně příjezdu sanitek a v neposlední řadě i pokladnu. 
 
Dne 29. 4. 2021 Zastupitelstvo města Liberec na svém 4. zasedání odsouhlasilo všemi 28 hlasy 
přítomných zastupitelů usnesení k bodu č. 16 - Architektonicko-dispoziční řešení na akci "Projekční 
práce na rekonstrukci a stavební úpravy MPB v Liberci". Jehož obsahem bylo seznámení se s 
architektonicko-dispozičním řešením v rámci projekčních prací a stavebních úprav městského 
plaveckého bazénu v Liberci, významné pozdně modernistické sportovní stavby z r. 1984. Půdorysy 
studie viz. příloha č. 14. 
Vzhledem k tomu, že průběh zpracovávání projektové dokumentace přinesl mnoho dalších otázek, 
zejména na technický stav stavebních konstrukcí a technologie, dne 4. 5. 2021 uložila na svém 10. 
jednání Rada města Liberec uzavřít smlouvu na „Vypracování zprávy o technickém stavu Městského 
plaveckého bazénu Liberec“ se stavební fakultou ČVUT Praha. 
Toto „Odborné stanovisko na stavebně technologický stav Městského plaveckého bazénu v Liberci“, 
upřesnilo a odhalilo některé další nedostatky, jako např. prasklinu tělesa a ochozu 50m bazénu, 
havarijní stavy konstrukcí, netěsnosti venkovní divoké řeky či nedodržení zákona č. 258/2000 Sb. o 
ochraně veřejného zdraví (novelizován na zákon č. 217/2020 Sb.) a jeho prováděcí vyhlášky MZ 
238/2011 Sb. ve znění pozdějších novelizací a bezpečnostních norem ČSN EN 13451 a ČSN EN 15288 
a doporučilo bazén uzavřít a odstranit zásadní vady. 
Odborné stanovisko posloužilo jako rozšiřující a doplňující podklad pro upřesnění projekčních prací 
pro komplexní rekonstrukci Městského plaveckého bazénu Liberec. 
Po dokončení a předání projektové dokumentace pro vydání stavebního povolení bylo dne 23. 1. 
2022 Magistrátem města Liberec, odborem stavebního úřadu, vydáno ve společném územním a 
stavebním řízení rozhodnutí schvalující stavební záměr na stavbu „Rekonstrukce a stavební úpravy 
městského plaveckého bazénu“,  které nabylo právní moci dne: 7. 2. 2022. 
Projektová dokumentace pro realizaci stavby, včetně výkazu výměr a soupisu prací byla dokončena a 
dne 14. 10. 2022 předána zadavateli. 
 
K uvedenému bodu zasedání bylo několik dotazů: 
 

- dotazy vznesli členové p. Ježek, p. Marek, p. Petrovský, p. Kyzlink, pí. Kocumová a paní 

Kašparová 

- na většinu dotazů bylo odpovězeno, konstatování vyslechnuto, vše bylo uvedeno v materiálu 

předloženém před zasedáním výboru 

 

Hlasování: 
Pro: 6 hlasů 
Proti: 2 hlasy 
Zdrželo se: 3 hlasy 

 
Usnesení: „Výbor pro rozvoj bere na vědomí: 

- navržený postup a harmonogram v rámci projektu „Rekonstrukce a stavební úpravy 
Městského plaveckého bazénu v Liberci“ podle projektové dokumentace zpracované 
ATELIEREM A11 HRADEC KRÁLOVÉ s.r.o. 

 
 
 
 



6. Diskuze 
 

- úprava Statutu výborů na možnost hlasování formou Per rollam – stále v řešení 

 

Další zasedání výboru bude probíhat dne 30. 8. 2023. 


